
 

 

                           

  

Interpellation till Kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg: 
 

 
Efter en osedvanligt lång och komplex regeringsbildning så fick Sverige i vintras 

en ny regering och genom Januariavtalet fyra partier som gemensamt tar ansvar 
för att Sverige skall kunna styras och att en budget skall kunna antas av 
riksdagen. 

 
Januariavtalet är en kompromiss mellan fyra partier och som sådan så innehållet 

det givetvis sådant man gillar, men även sådant man inte gillar. I avtalet värnas 
valfriheten som en viktig del av den svenska välfärdsmodellen i punkt 9: 
” Den enskildas valfrihet är en central del av den svenska välfärdsmodellen. 

Därför behövs en mångfald av aktörer och goda villkor för enskilt drivna 
verksamheter inom välfärden som underlättar den enskildes aktiva val. 

Regeringen kommer inte att driva eller arbeta vidare med förslag om vinstförbud 
eller andra förslag med syftet 3 att införa vinstbegränsningar för privata aktörer i 
välfärden. Höga kvalitetskrav ska vara styrande. Detta kommer att uttryckas i 

vårändringsbudgeten 2019. Förslag kommer läggas för att säkerställa att alla 
aktörer inom välfärden oavsett driftform har likvärdiga villkor.” 

 
Just kombinationen valfrihet och kvalitet är två saker jag personligen tror är 
viktigt för att vi skall kunna skapa en bra välfärd i Umeå och därigenom göra 

kommunen än mer attraktiv. 
 

Samtidigt är min känsla att Socialdemokraterna i Umeå gör allt man kan för att 
försvåra för de aktörer som är verksamma inom välfärdsområdet lokalt här i 
Umeå. 

 
 

 
Mina frågor till Hans Lindberg är därför: 

 
1. Avser Socialdemokraterna i Umeå att hedra Januariavtalet, eller är detta 

avtal något som bara gäller den nationella politiken? 

2. Hur ser du på privata utförare av välfärdstjänster, är det något som bör 
bekämpas eller kan det bidra? 

 
 
Mattias Larsson, Centerpartiet 


